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Obavje gtavam Vas da ee na osnovu elana 187 stay 2 Poslovnika
Skup gtine Crne Gore, pitanje Predsjedniku Vlade na sedmoj - posebnoj sjednici
drugog redovnog (proljeenjeg) zasijedanja u 2015. godini, zakazanoj za 14. 12.
2015. godine, postaviti ovlaKeeni predstavnik Kluba poslanika DPS-a, poslanik
2eljko Aprcovie.
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Datum,	 M. 12. 2015.

Na osnovu dana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, u ime poslaniekog
kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljedeee pitanje:

Kakvi su rezultati i oEekivanja od uEeka Crne Gore na Samitu Kina

16+1, odrianom krajem novembra?

Obrazloienje

Cetvrti samit predsjednika vlada posve6en saradnji NR Kine sa 16 dr2ava
Centralne i Istoene Evrope odrian je u Sudiou i Pekingu, od 24. do 26.
novembra.

Ovaj Samit predstavlja nastavak saradnje, zapoeete aprila 2012. godine u
Vargavi, kada je na Prvom samitu najavljeno da Kina namjerava da osnuje fond
vrijedan deset milijardi dolara namijenjen investicijama u ove zemlje.

Crna Gora u okviru mehanizma 16+1 koristi znaeajan dio
preferencijalnog kreditnog paketa za infrastrukturne projekte. Ova 6injenica
ima jog ved znae"aj, imajud u vidu da je za punts valorizaciju na g ih izdagnih
razvojnih potencijala potrebna adekvatna infrastruktura, to je ujedno i uslov
za ostvarivanje vie stope ekonomskog rasta. Rasta koji ee biti garancija novih

radnih mjesta, zapog ljavanja posebno mladih ljudi, obezbjedivanja uslova ne



ko Aprcovia

DEMOKRATSKA PAPTUA(
SOC.IJALISTA (Fru, °CAE

samo za stabilnost, nego i za rast penzija i izd8nije javne fondove za zdravstvo,

prosvjetu, sport...

To su bili znaeajni razlozi zbog kojih smo planirali i zapoeeli izgradnju

auto-puta, najveaeg infrastrukturnog projekta. Projekta koji ima poseban

regionalni znaeaj — povezuje na sjever i jug, na g u obalu sa na g im planinama i

dalje spaja Crnu Goru sa Regionom i Evropom.

Tokom Samita bill ste u prilici da ostvarite susrete so najvigim
zvanienicima, kao i predstavnicima kineske privrede. lskazano je jasno
interesovanje za realizaciju projekata u oblastima putne infrastrukture,
energetike, boljeg korigeenja luekih kapaciteta.

Kakve efekte mcflemo oeekivati u buduenosti od realizacije ovih
projekata o kojima je bib o Ojai?

Mi vjerujemo da svi ovi projekti, uz nastavak realizacije zapoeetih i uz
otklanjanje odredenih problema u realizaciji projekata za koje vee imamo
iskazanu spremnost investitora, najbolja su garancija daljeg razvoja Crne Gore
za dobro svih gradana.
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Broj: 01 -1269	 Podgorica, 18. mart 2016. godine

SKUPSTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC, predsjednik

Po tovani predsjedniee Parlamenta,

Ii skladu sa stavom 7 elana 187 Posiovnika Skupkine Gime Gore u prilogu
dostavijam pisane odgovore na posianieka pitanja, postavljena tokom
Provnijerskog sata odranog 14. ciecembra 2015. godine.

S pokovanjem,



Premijerski sat, 14. decembar 2015. godine

1. DPS — ieljko APRCOVIC

POSLANItKO PITANJE

Kakvi su rezultati i oeekivanja od ueeka Crne Gore na Samitu Kina 16+1, odrianom
krajem novembra?

ODGOVOR

Pokovani poslaniee Aprcovidu,

Od uspostavljanja diplomatskih odnosa, eiju demo deceniju obiljeiiti 'dude godine,
prijateljstvo Crne Gore i NR Kine se neprekidno uevrkuje. Ono je dodatno ojaeano kroz
inicijativu 16+1. Ovogodig nji IV samit efova vlada NR Kine i zemalja Centralne i Istoene
Evrope, odrian u Kini, donio je novi kvalitet saradnji zapoeetoj aprila 2012. godine u
Varkvi, usvajanjem Zajednieke deklaracije koja sadr2i 12 mjera. Ovim dokumentom
podstaknuta je promocija prijateljske, uzajamno korisne saradnje, koja je podriana i
kreditnom linijom od 10 mird USD. Od tada je Crna Gora do danas za realizaciju raznih
projekata, prevashodno najvdeg, autoputa Bar-Boljare, iskoristila oko 10%
opredijeljenog iznosa.

Postoje ozbiljne najave FrA tje g nje i bolje saradnje uz uvedane efekte na bazi usvojene
Srednjorothe agende za naredni petogodikji period, kojom se preciziraju pravci
povezivanja i u novim oblastima.

aetvrti samit je potvrdio odlienu saradnju Kine s nakm dijelom Evrope a istovremeno
registrovao intenziviranje odnosa medu zemljama regiona, kao i doprinos ukupnoj
saradnji Evrope i NR Kine. Na to je ukazao i predsjednik Si Dinping sa kojim sam se
susreo u okviru zajedniekog sastanka sa gefovima delegacija zemalja Centralne i Istoene
Evrope.

Imao sam izuzetno sadriajan bilateralni razgovor sa premijerom Kine Li Kidjangom.
Veoma afirmativno smo ocijenilli dosadakju saradnju nak dvije zemlje i ukazalli na
pravce za njeno dalje unapredivanje. Posebno smo posvetili painju dosadakjem
iskustvu u realizaciji projekta auto-puta u Crnoj Gori, koji je podrian od strane kineske
Eksim banke, u izvodenju njihove kompanije CRBC.

Ukazao sam i na moguenosti dalje saradnje U oblasti infrastrukture. Posebno sam
potencirao interes Crne Gore da zajedno radimo na razvoju Luke Bar, tragom inicijative
»Jedan pojas, jedan put« - u kontekstu ved definisane projekcije saradnje Kine sa lu kama
na Jadranu, Crnom moru i Baltiku.



Naime, realne su moguenosti da Bar postane jedna od luka preko kojih bi kineske
kompanije unaprijedile moguenosti za izvoz na evropsko trZi gte. Transport robe preko
Bara bio bi znaEajno kraei u odnosu na sjevernoevropske luke. Kineski premijer Kiejang
imao je afirmativan odnos prema ovoj inicijativi.

Svakako, razvoj Luke Bar podrazumijeva modernizaciju ieljeznieke pruge od Bara preko
Beograda do Budimpe gte, to je jog jedna velika gansa za unapredenje na ge saradnje.

U okviru ove ideje razgovarali smo i o izgradnji industrijskog parka u Luci Bar, to bi
donijelo brojne koristi za ekonomiju Crne Gore, a posebno vaian impuls industrijsko-
tehnolog kom razvoju na g e driave.

Razgovarali smo i o saradnji u oblasti energetike, za koju postoji nagla gen interes
kineskih kompanija. Saglasili smo se da je to realan prostor za intenzivniju saradnju,
posebno ako se imaju u vidu i potencijali regionalnih hidro-energetskih izvora koji
istovremeno pripadaju Crnoj Gori, Srbiji i BiH. Spremni smo da u saradnji sa ovim
driavama iskoristimo te zama g ne resurse energetskog i ekonomskog razvoja.

Crna Gora de unaprijediti saradnju sa NR Kinom i u oblasti turizma. Zbog toga vee radimo
na liberalizaciji viznog reiima I kreiranju regionalnog paketa turistiEke ponude. Na g cilj je
da kineski turisti koji posjeeuju Evropu i zemlje regiona, posjete i Crnu Goru. Zbog toga
aemo snaino raditi da se predstavimo kineskom trli gtu dok de Kina, u okviru vee
uspostavljenih mehanizama saradnje, podsticati turiste da posjeeuju i Crnu Goru. Ovaj
vid saradnje Eini se veoma zanimljivim, prevashodno ako se imaju u vidu enormni
potencijali kineskog emitivnog trii gta, koji bi dali dalji doprinos rastu turistiekog
proizvoda u okviru BDP Crne Gore.

Takode, iskoristio sam priliku i na Samitu ukazao na novu mogutnost unapredenja
odnosa sa NR Kinom kroz povezivanje programa 16+1 sa Berlinskim procesom, koji je na
inicijativu Vlade Njematke zapotet 2014. a nastavljen ove godine u BeEu. Berlinski
proces i inicijativa 16+1 su sasvim komplementarni. Na g primjer pokazuje da se projekti
mogu realizovati i trilateralno. Rekonstrukciju jedne dionice ieljezniEke pruge u Crnoj
Gori realizuje kineski partner, a finansira se iz EU fondova. Povezivanje ova dva
programa mole biti nova gansa za realizaciju odriivih projekata od zajedniEkog interesa,
uz punu podr g ku EU i NR Kine. lstovremeno, to bi bio i doprinos jatanju ukupne saradnje
Pekinga i Brisela.

elanovi na ge delegacije su imali brojne susrete sa predstavnicima velikih kineskih
kompanija koje su zainteresovane za kori g eenje na geg hidro i termo energetskog
potencijala, za krupne infrastrukturne projekte, turizam i druge oblasti.

Pozvao sam predsjednika Vlade Kine da u bliskoj buduenosti posjeti Crnu Goru, mogute
vee iduee godine, tokom obiljeiavanja desetogodi g njice uspostavljanja diplomatskih
odnosa.



•

Da se odnosi Crne Gore i Kine ne iscrpljuju samo u sferi ekonomije, svjedoei i najava
skorog otvaranja katedre za izueavanje crnogorskog jezika na Pekin g kom univerzitetu za
medunarodne studije, to ee uz nedavno otvaranje Konfudjevog instituta na
Univerzitetu Crne Gore biti novi impuls kulturnoj saradnji i razvoju ukupnih bilateralnih
odnosa.

U najkradem, uee gee na Samitu, i bilateralni razgovori s kineskim partnerima bill su
odliena prilika da se usaglasimo oko ideja za unapredenje ionako tradicionalno
kvalitetne saradnje koja postoji izmedu na g e dvije prijateljske zemlje.

Gospodine Aprcovieu, s obzirom da sam u sadriaju odgovora ponudio vee odgovore i na
prva dva potpitanja koja ste postavili 2elim samo jednom reeenicom da kaiem da deset
milijardi eura opredijeljenih na prvomsastanku 16+1 u Var§avi ni slaajno nije, da ka2em,
finalni iznos sa kineske strane namijenjen unaprjedjenju saradnje sa zemljama
Centralne i Jugoistocne Evrope. Vee na ovom samitu je kineska strana opredijelila novi
iznos za saradnju i moj utisak iz tih razgovora je da de njihova politika prema Centralnoj i
Jugoistoenoj Evropi biti kontinuirana politika, politika unaprjedjenja saradnje sa tim
dijelom Evrope kao vainim segmentom evropskog kontinenta i evropske ekonomije
uopte a da ee za svaki takav ciklus biti opredijeljen i jedan izvjesan iznos sredstava iz
kineskih rezervi kojima ee pospjeKivati tu saradnju i kojima ee obezbjedjivati svojim
kompanijama, ukljudvanje u realizaciju projekata koje dvije strane defini g u kao svoje
prioritete.

Zahvaljujem
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